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Národní ekonomická rada vlády (NERV) přišla s řadou doporučení, kterými by se vláda mohla řídit,
pokud by toužila ušetřit a nepřivést republiku na buben. Některá jsou výborná, některá už méně.

A už je tu jedna vlaštovka, která se nejspíš dočká realizace. Ministr Jurečka nahodil vlasec s tématem
snížení podpory v nezaměstnanosti, které by chtěl zavést už v první polovině roku 2023. Dobrá úvaha
dobrým směrem. Jen si nejsem jistý načasováním. Všude a všechno se zdražuje, hrozí, že firmy
začnou propouštět, ekonomická recese roste a roste a nával na Úřadech práce tak nejspíš bude
masivní. Pokud dojde navíc ke snížení podpory v nezaměstnanosti, určitá část společnosti zvyklá na
svůj standard začne být nervozní.

Zdražování a chudoba vedou k nespokojenosti, která se může projevit nepříjemně zvýšeným
brbláním u piva. Neškodná zábava, takové brblání? No, jak se to vezme. Socialistická i nacionálně
socialistická revoluce měla svůj původ u piva v hospodě. Z mnichovských pivnic se vydaly davy vstříc
svým pučistickým kratochvílím, které na další roky zlikvidovaly mnoha milionům lidí právo na život. I
u nás už to klokotá a naše vláda se chová jako politici Výmarské republiky. Ale dobrá, jsme Češi, nás
od piva jen tak něco nezvedne.

„Abychom lidi motivovali si hledat práci velmi rychle. Pracujeme na tom návrhu a chci, abychom jej
dokázali uvést v účinnost třeba v průběhu prvního pololetí příštího roku,“ pravil Marian Jurečka k
chystanému snižování podpory. V kontrastu pak svítí jako neonový nápis zvyšování platů našich
zákonodárců, kterým vyskočí platy o desítky tisíc. Po covidovém rozpouštění rezerv a nynějším
veletočům s energetikou to začíná vypadat skoro jako naplánované.

„Energetické náklady se nám meziročně zvýšily pětinásobně, platíme miliardy korun navíc,“ řekl pro
Seznam šéf cukrovarnické firmy Tereos TTD Martin Kolář. Nebude to řešit propouštěním? Člen
představenstva Škoda Auto Martin Jahn pravil, že nedostupné a drahé energie mohou způsobit
propouštění zaměstnanců v sektoru automobilového průmyslu. „Pokud se nepodaří na evropské ani
národní úrovni najít řešení, které by vysoké ceny vykompenzovalo, hrozí bankroty firem. Hrozí
propouštění, ke kterému už dochází, a také odchody firem z České republiky například do Spojených
států,“ řekl pro Právo viceprezident Svazu průmyslu a dopravy Radek Špicar. A tak dále a tak
podobně. Některé energeticky náročné firmy už zavírají, pozastavují svou produkci, nebo se točí v
problémech, které k zavření a propouštění povedou.

Je to taková zvláštní logika. Jako kdyby se člověku plnil dům vodou z povodně a vládní doporučení
znělo – zašpuntujte vanu a nechte ji přetéct vodou z kohoutku. To určitě pomůže. Ale jo, při smyku je
někdy vhodné šlápnout na plyn a otočit volant na druhou stranu, než radí instinkty. Smyk to zastaví.
Ale zastaví to i nynější krizi?

Ale pomoc se nabízí. Zajímavá je v tomto ohledu totiž statistika zapojení do pornoprůmyslu dle zemí.
Tam jsme hned po Maďarsku zaujali čestné druhé místo na celém světě. Ale to nezávisle na nynější i
předchozí krizi. Pornovelmocí jsme už dlouhá leta. Holt, kolonie, hodnotu už má jen obchod s bílým
masem.
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